

论著

21 种中草药抗Trp-P-1 的致突变活性

吴阿富1 吴旻? 1 王伟郎2 陈宇峰3 朱健儿3 MIKINI IKAWA4

1浙江医科大学药学院 杭州 310031 2磐安县人民医院 磐安 322300 3 中科院上海药物所 上海
200032 4日本岐阜药科大学 岐阜 502

收稿日期 1998-10-10 修回日期 1999-4-14 网络版发布日期:

摘要 本文采用Ames 系统对21 种中草药60 %乙醇提取试样抗3-amino-1 ,4-dimethyl-5H-pyrido 4 ,3-bindole (Trp-P-1) 致突变活性进行检测。实验结果表明,其中七种中草药:猫人参、黄药子、关木通、山偏柏、半支莲、五加皮、花椒具有较强的抗Trp-P-1 致突变活性。川牛膝、莪术的乙醇提取物没有抗Trp-P-1 致突变活性,但是川牛膝、莪术的水提取物有抗Trp-P-1 的致突变活性。

关键词 [抗突变性](#) [中草药](#) [Ames 试验](#)

ANTI MUTAGENIC ACTIVITY ON THE TRP-P-1 OF 21 CHINESE MEDICINAL PLANTS

Wu Afu1 , Wu Min1 , Wang Xue Lang2 , Chen Yufeng3 , Zhu Jianer3 ,
MIKINI IKAWA4

1School of Pharmacy , Zhe jiang Medical University , Hangz hou 310031 ,
2Department of Pharmacy , Zhejiang Pan an People' s Hospital , Panan
322300 , 3 S hanghai Institute of Materia Medicine , S hanghai
200032 , 4 Departmant of Public Heal th , Medicinal Plants Gifu ,
Pharmaceutical Uni versity , Gifu 502 , Japan

Abstract The antimutagenicity of 21 traditional Chinese herbal medicinal plant s on Trp2P21 were investigated with Ames bioassay system. It was found that *Actinidia val vata* Dunn , *Dioscorea bulbif f era* L . , *Aristolochia manushuriensis* Kom . , *Selaginell adoederleinii* Hieron . , *Scutellaria rev ularis* Wall . , *Acanthopanax gracil2 i2styl us* W . W . S mith. and *Zanthox yl um bungeanum* Maxim . possessed st rong antimutagenic effect s. The antimutagenic activity on the Trp2P21 of 60 % EtOH ext ract s f rom *Cythula of f cinalis kuan* . *Curcuma Zedoaria* (Berg) . Rose had not been found but antimutagenic effect s of the aqueous ext ract s f rom *Cythula of f icinalis kuan* and *Curcuma zedoaria* (Berg.) Rose. on the Trp2P21 were observed.

Keywords [Antimutagenicity](#) , [Chinese herbal medicines](#) , [Ames assay](#)

DOI

通讯作者

扩展功能
本文信息
► Supporting info
► [PDF全文](96k)
► [HTML全文](0k)
► 参考文献
服务与反馈
► 把本文推荐给朋友
► 加入我的书架
► Email Alert
相关信息
► 本刊中包含“抗突变性”的相关文章
► 本文作者相关文章
· 吴阿富 吴旻; 王伟郎 陈宇峰 朱健儿 MIKINI IKAWA